
 

PROTOKOLL Sida 1(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

  Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs genom detta anslag. 
Beslutsinstans: Socialnämnden 
Sammanträdesdatum: 2024-02-28 
Anslaget sätts upp: 2024-02-29             Anslaget tas ned: 2024-03-22 
Förvaringsplats för protokollet: platsens namn 
 
 
Underskrift                     Utdragsbestyrkande 

           

 Plats och tid 
 Landsort, 2024-02-28 kl. 09.00 

Mötet ajourneras kl. 10.15-10.20 

Mötet ajourneras kl. 10.28-10.45 

 Beslutande 
Christina Sönnergren (M), ordförande 
Nicolina Båth (KD) 1:a vice ordförande 
Roland Junerud (S) 2:e vice ordförande 
Petra Zallin (S) §§21-32 
Birgit Tone Kramer (S) ersätter Petra Zallin kl.12.05-12-15 § 33 
Tony Björklund (SD) 
Magnus Liljeström (S) 
Anders Karlsson (M) 
Britt-Marie Jacobsson (PPiN) 
Lars Höglund (M) 
Stefan Andersson (SD) 
Miriam Malm (V) 

 

Icke tjänstgörande ersättare 
Enligt förteckning. 

Övriga deltagare  
Enligt förteckning. 

Paragrafer 
§§ 21-33 

Justeringens plats och tid 
Nynäshamn, kommunhus A, Socialförvaltningen, plan 3 den 29 februari, kl.11.30. 

 

Underskrifter 
 
 
Christina Sönnergren (M),  
Ordförande 

Roland Junerud (S) 
Justerare 

 
  
 
Johanna Briving 
Sekreterare  

 



 

PROTOKOLL Sida 2(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Icke tjänstgörande ersättare 
Birgit Tone Kramer (S) §§21-32 
Blanca Omana (S)  
Touko Makkonen (KD)  
Christian Backman (SD) 
Haris Maksvitis (S) 
Margita Ljusberg (M)  
Irene Ångström (SN)   
Eva Wennerberg (C)  
Claes Merell (SD) 
 
  

Övriga deltagare 
Leiny Forström, enhetschef § 16, § 30 
Kerstin Pettersson, medicinskt ansvarig sjuksköterska 
§16 

 

Mikael Landberg, förvaltningschef §§21-32 
Carin Blomberg Forest, tf stabschef §§ 21-32 
Annette Ritari, avdelningschef §§ 21-32 
Anna-Karin Berglind, tf avdelningschef §§ 21-32 
Gabriella Rodling, avdelningschef §§ 21-32 
Olivia de Freitas , förvaltningsjurist §§ 21-33 
Johanna Briving, nämndsekreterare §§ 21-33 
Anette Larsson Beckman, utredare §§ 24-32 
Patrik Isestad (S) §§ 21-29 
Johan Wolf (SD) §§ 21-32 
Roger Almstedt (SD) §§ 21-32 
Maximilian Hildeby, politisk sekreterare §§ 21-32 
Hanni af Forselles, enhetschef § 30 
 
  



 

PROTOKOLL Sida 3(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

 
Innehållsförteckning  

  Upprop och anmälningar om förhinder 
 

  Val av justerare 
 

 
§ 21/24  Fastställande av dagordning 

 

 
§ 22/24 Informationsärenden 

 

  Beslutspunkter 
 

§ 23/24 Patientsäkerhetsberättelse 2023  
§ 24/24 Redovisning av delegationsbeslut januari 2024  
§ 25/24 Kontaktpolitikeruppdrag 2024  
§ 26/24 
 
§ 27/24 
 
 
 
§ 28/24 
 
§ 29/24 
 

Inrättande av äldreutskott 
 
Väckt ärende från socialdemokraterna gällande att lov-företagen har mötts av 
oförutsedda utmaningar och kostnader i samband med att man har tagit över 
kommunens hemtjänstbrukare på landsbygden utanför tätorten Nynäshamn. 
 
Väckt ärende, möbler Balder 
 
Väckt ärende, utförare LOV hemtjänst  

 

 
§ 30/24 

 
Förvaltningen informerar 

 

§ 31/24 Övriga frågor  

§ 32/24 Nästa sammanträde  

§ 33/24 Sekretessärende  

   
 

  



 

PROTOKOLL Sida 4(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 21/24 SON/2024/0165/000 

 

Fastställande av dagordning 
 
Socialnämnden lägger till följande punkter på dagordningen:  
 

- § 27, väckt ärende från socialdemokraterna gällande att LOV-företagen har mötts av 
oförutsedda utmaningar och kostnader i samband med att man har tagit över kommunens 
hemtjänstbrukare på landsbygden utanför tätorten i Nynäshamn 

- § 28, väckt ärende, Möbler Balder 
- § 29, väckt ärende, LOV hemtjänst 

 
Övriga punkter justeras utifrån ändringarna. 

 
Christina Sönnergren (M) har en övrig fråga om utbildning ledamöter.  
 
Med dessa ändringar fastställer Socialnämnden dagordningen. 
 
 
  



 

PROTOKOLL Sida 5(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 22/24 SON/2024/0165/000 

Informationsärenden 
Fanns inga informationsärenden.  



 

PROTOKOLL Sida 6(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 23/24 SON/2024/0165/000 

Patientsäkerhetsberättelse 2023 
Socialnämndens beslut 
Socialnämndens arbetsutskott föreslår att socialnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 
förslag till patientsäkerhetsberättelse för år 2023. 
 

Ärendet 
Enligt Patientsäkerhetslagen (2010:659) ska vårdgivaren årligen upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse. Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är att öppet och tydligt redovisa 
strategier, mål och resultat av arbetet med att utveckla och stärka patientsäkerheten i de 
verksamheter där kommunen har ett hälso- och sjukvårdsansvar i enlighet med Hälso- och 
sjukvårdslagen (2017:30).  

Processen för arbetet med patientsäkerhetsberättelsen 2023 är delvis ny. Det innebär bland annat 
att underlag har bearbetats och analyserats gemensamt av Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) 
tillsammans verksamhetschef för kommunal primärvård (KPV).  

Patientsäkerhetsberättelsen är en del av Socialförvaltningens kvalitetsledningssystem. Det är 
socialnämnden som beslutar om patientsäkerhetsberättelsen.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Socialnämnden beslutar att 
- godkänna förvaltningens förslag till patientsäkerhetsberättelse för år 2023 
 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Socialnämndens arbetsutskott föreslår att socialnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 
förslag till patientsäkerhetsberättelse för år 2023. 
 

Beslutsunderlag 
Patientsäkerhetsberättelse 2023 

Skickas till 
Patientsäkerhetsberättelse 2023 
 

 
  



 

PROTOKOLL Sida 7(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 24/24 SON/2024/0021/002 

Redovisning av delegationsbeslut januari 2024 
Socialnämndens beslut 
Socialnämnden godkänner redovisningen av delegationsbeslut för januari 2024. 

Ärendet 
Socialnämnden behöver godkänna beslut som har fattats via delegation föregående månad. Aktuella 
delegationsbeslut och dellegationslistor finns i bilagan med tillhörande diarienummer. Kontakta 
nämndsekreterare för att få ta del av handlingarna i bilagan. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Socialnämnden godkänner redovisningen av delegationsbeslut för januari 2024. 

 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Socialnämnden godkänner redovisningen av delegationsbeslut för januari 2024. 

 

Beslutsunderlag 
Bilaga – Delegationsbeslut och delegationslistor januari 2024. 
 

Skickas till 
Akten 
 

 

  



 

PROTOKOLL Sida 8(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 25/24 SON/2024/0166/008 

Kontaktpolitikeruppdrag 2024 
Socialnämndens beslut 
Socialnämndens arbetsutskott föreslår att socialnämnden beslutar utse kontaktpolitiker enligt 
bilagan, Förslag till kontaktpolitikeruppdrag 2024.  

Protokollsanteckningar 
Riktlinje och mall kommer att skickas ut i separat utskick till nämndens ledamöter. 

Ärendet 
I början av varje mandatperiod ska ledamöter och ersättare i socialnämnden utses till 
kontaktpolitiker för socialförvaltningens verksamheter. Kontaktpolitikerverksamheten fungerar som 
en brygga mellan nämnden och socialförvaltningens verksamheter. Kontaktpolitiker utför sitt 
uppdrag genom att besöka sitt kontaktställe och kort sammanfatta det i en enklare rapport. 
 
Beskrivning av kontaktpolitikers uppdrag finns i riktlinje för socialnämndens 
kontaktpolitikerverksamhet. 
 
Inför 2023 samlade förvaltningen in önskemål om kontaktpolitikeruppdrag från ledamöter och 
ersättare i nämnden och lämnade ett förslag till nämnden om vem som skulle utses till vilket 
uppdrag. Fördelningen gjordes utifrån verksamhetens storlek och politikerna fick en eller två 
verksamheter att vara kontaktpolitiker för. På vissa verksamheter krävs flera kontaktpolitikerbesök 
och därmed behövs två kontaktpolitiker. De politiker som har tilldelats en verksamhet som endast 
kräver ett besök kan därför vara kontaktpolitiker i två verksamheter.  
 
Eftersom socialnämndens ledamöter har förändrats from 2024, har ett förslag på fördelning av 
uppdragen tagits fram, för de uppdrag där ledamot eller ersättare förändrades vid årsskiftet.  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Socialnämnden beslutar att utse kontaktpolitiker enligt bilagan Förslag till kontaktpolitikeruppdrag 
2024.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Socialnämndens arbetsutskott föreslår att socialnämnden beslutar utse kontaktpolitiker enligt 
bilagan, Förslag till kontaktpolitikeruppdrag 2024.  

Beslutsunderlag 
Förslag till kontaktpolitikeruppdrag 2024 
 

Skickas till 
Akten  
Socialnämndens ledamöter och ersättare 
Samtliga avdelningar SOF 
 

 

 



 

PROTOKOLL Sida 9(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 26/24 SON/2024/0156/008 

Inrättande av äldreutskott 
Socialnämndens beslut 
Socialnämnden beslutar att 

- socialnämnden ska ha ett utskott för att följa utvecklingen av äldreomsorgens arbete som 
heter socialnämndens äldreutskott som består av 5 ledamöter och 5 personliga ersättare 
under innevarande mandatperiod. 

- anta förvaltningens förslag till Instruktion för socialnämndens äldreutskott. 
- ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag till sammanträdesplan för utskottet. 
-  socialnämndens beslut inte innebär att nämnden delegerar någon av sin beslutsrätt till 

utskottet.  
      -    socialnämnden får en utvärdering av äldreutskottet efter ett år.  

- som ledamöter i utskottet väljs följande: 
 

1. Christina Sönnergren (M)  
2.   Nicolina Båth (KD)  
3. Stefan Andersson (SD) 
4. Roland Junerud (S) 
5. Britt-Marie Jacobsson (PPiN) 
 

- som personliga ersättare i utskottet väljs följande: 
 

1.   Anders Karlsson (M) 
2.   Helena Göransson (L) 
3. Christian Backman (SD) 
4.   Petra Zallin (S) 
5.   Irene Ångström (SN) 
 

- Christina Sönnergren (M) väljs till ordförande och Nicolina Båth (KD) väljs till vice 
ordförande i utskottet. 

Protokollsanteckningar 
Valsedlarna läggs i kuvert. Kuverten förseglas och signeras av justerarna i avvaktan på att beslutet 
ska vinna laga kraft. 

Ärendet 
Sveriges kommuner och regioner står inför en demografisk utmaning då andelen äldre i 
befolkningen stadigt ökar. Socialnämnden har mot bakgrund av detta, i Mål och budget 2024, givits i 
uppdrag att inrätta ett äldreutskott. Utskottet ska ha i uppdrag att följa arbetet med utvecklingen av 
äldreomsorgen.  

Äldreutskottet ska fungera som beredningsorgan till socialnämnden i frågor som rör äldre. Det kan 
exempelvis röra sådant som behovet av platser inom särskilt boende och kortis eller kvalitet och 
effektivitet i hemtjänsten. Utskottet ska inte hantera individärenden utan dessa ska fortsatt hanteras 
av individ- och familjeutskottet. 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till instruktion för äldreutskottet i vilken utskottets syfte, 
uppdrag, ansvarsområde, sammansättning med mera framgår.  

 



 

PROTOKOLL Sida 10(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Socialnämnden beslutar att 

- socialnämnden ska ha ett utskott för att följa utvecklingen av äldreomsorgens arbete som 
heter socialnämndens äldreutskott som består av 5 ledamöter och 5 personliga ersättare 
under innevarande mandatperiod. 

- anta förvaltningens förslag till Instruktion för socialnämndens äldreutskott. 
- ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag till sammanträdesplan för utskottet. 
- som ledamöter i utskottet väljs följande: 

1. … 
2. … 
3. … 
4. … 
5. … 

- som personliga ersättare i utskottet väljs följande: 
1. … 
2. … 
3. … 
4. … 
5. …  

- … väljs till ordförande och … väljs till vice ordförande i utskottet. 
 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Socialnämnden beslutar att 

- socialnämnden ska ha ett utskott för att följa utvecklingen av äldreomsorgens arbete som 
heter socialnämndens äldreutskott som består av 5 ledamöter och 5 personliga ersättare 
under innevarande mandatperiod. 

- anta förvaltningens förslag till Instruktion för socialnämndens äldreutskott. 
- ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag till sammanträdesplan för utskottet. 
- som ledamöter i utskottet väljs följande: 

1. … 
2. … 
3. … 
4. … 
5. … 

- som personliga ersättare i utskottet väljs följande: 
1. … 
2. … 
3. … 
4. … 
5. …  

- … väljs till ordförande och … väljs till vice ordförande i utskottet. 

Yrkanden 
Christina Sönnergren (M) yrkar att  

• Christina Sönnergren (M) och Nicolina Båth (KD) utses till ordinarie ledamöter och Anders 
Karlsson (M) till Christina Sönnergren (M) personliga ersättare och Helena Göransson (L) till 
Nicolina Båth (KD) personliga ersättare. 

• Christina Sönnergren (M) utses till ordförande och Nicolina Båth (KD) till vice ordförande. 
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    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Stefan Andersson (SD) yrkar att: 

• Stefan Andersson (SD) utses till ordinarie ledamot och Christian Backman (SD) till Stefan 
Anderssons (SD) personliga ersättare. 

• Stefan Andersson (SD) utses till vice ordförande. 

Magnus Liljeström (S) yrkar att socialnämndens beslut inte innebär att nämnden delegerar någon av 
sin beslutsrätt till utskottet. 

Roland Junerud (S) yrkar på att socialnämnden får en utvärdering av äldreutskottet efter ett år.  

Britt-Marie Jacobsson (PPiN) yrkar på en ordinarie plats i äldreutskottet för PPiN. 

Roland Junerud (S) yrkar på Roland Junerud (S) och Britt-marie Jacobsson (PPiN) utses till ordinarie 
ledamöter och att Petra Zallin (S) utses till Roland Juneruds (S) personliga ersättare och Irene 
Ångström (SN) till Britt-marie Jacobssons (PPiN) personliga ersättare. 

Propositionsordning 
Ordförande föreslår följande propositionsordning:  

1. Bifall till socialnämndens arbetsutskotts förslag om inrättande och sammansättning av ett 
äldreutskott. 

2. Bifall till socialnämndens arbetsutskotts förslag att anta Instruktion för socialnämndens 
äldreutskott. 

3. Bifall till socialnämndens arbetsutskotts förslag angående sammanträdesplan för utskottet. 
4. Bifall till Magnus Liljeströms (S) yrkande.   
5. Bifall till Roland Juneruds (S) yrkande.   
6. Bifall till följande personer väljs till ordinarie ledamöter i utskottet: 
 

1. Christina Sönnergren (M)  
2.   Nicolina Båth (KD)  
3. Stefan Andersson (SD) 
4. Roland Junerud (S) 
5. Britt-Marie Jacobsson (PPiN) 
 

7. Bifall till att följande personer väljs till personliga ersättare i utskottet: 
 

1.   Anders Karlsson (M) 
2.   Helena Göransson (L) 
3. Christian Backman (SD) 
4.   Petra Zallin (S) 
5.   Irene Ångström (SN) 
 

8. Bifall till att Christina Sönnergren (M) väljs till ordförande. 
9. Bifall till att Nicolina Båth (KD) väljs till vice ordförande mot bifall till att Stefan Andersson 

(SD) väljs till vice ordförande.  

Proposition  
Proposition 1-3 

Ordförande ställer proposition 1-3 och finner att socialnämnden beslutar att bifalla socialnämndens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Proposition 4-5 

Ordförande ställer prosition 4-5 och finner att socialnämnden beslutar att bifalla Magnus Liljeström 
(S) och Roland Juneruds (S) yrkanden.  
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Proposition 6 

Ordförande ställer proposition 6 och finner att socialnämnden beslutar att följande personer väljs till 
ordinarie ledamöter i utskottet: 

1. Christina Sönnergren (M)  
2.   Nicolina Båth (KD)  
3. Stefan Andersson (SD) 
4. Roland Junerud (S) 
5. Britt-Marie Jacobsson (PPiN) 

Proposition 7 

Ordförande ställer proposition 7 och finner att socialnämnden beslutar att följande personer väljs till 
personliga ersättare i utskottet: 

1.   Anders Karlsson (M) 
2.   Helena Göransson (L) 
3. Christian Backman (SD) 
4.   Petra Zallin (S) 
5.   Irene Ångström (SN) 

Proposition 8 

Ordförande ställer proposition 8 och finner att socialnämnden beslutar att välja Christina Sönnergren 
(M) till ordförande. 

Proposition 9 

Ordförande ställer proposition 9 och finner att socialnämnden beslutar att välja Nicolin Båth (KD) till 
vice ordförande 

Stefan Andersson (SD) begär votering.  

Omröstningsproposition 
Personval sker genom sluten omröstning.  

Lars Höglund (M) och Petra Zallin (S) utses till rösträknare. Ordförande Christina Sönnergren (M) 
upplyser om vilka krav som gäller för valsedlarna. Röstsedlar delas ut. De röstande avger efter 
upprop sina valsedlar i en valurna.  

Omröstningsresultat  
Antalet angivna röster är 11. Samtliga valsedlar är giltiga. Valsedlarna räknas av rösträknarna. Fem 
(5) blanka valblanketter. Med fyra (4) personröster för Nicolina Båth (KD) och två (2) personröster 
för Stefan Andersson (SD) finner ordförande att socialnämnden beslutar att utse Nicolina Båth (KD) 
till utskottets vice ordförande.  

Beslutsunderlag 
Instruktion för socialnämndens äldreutskott. 

Skickas till 
Akten 
Alla avdelningar SOF 
Valda ledamöter och ersättare 
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§ 27/24 SON/2024/0021/002 

Väckt ärende angående att LOV-företagen mötts av 
oförutsedda utmaningar och kostnader i samband med att 
man tagit över kommunens hemtjänstbrukare på landsbygden 
utanför tätorten. 
Socialnämndens beslut 
Socialnämnden beslutar att ärendets skickas till förvaltningen för beredning.  

Ärendet 
Roland Junerud (S) vill väcka ett ärende gällande att socialdemokraterna har uppmärksammat att 
lov-företagen har mötts av oförutsedda utmaningar och kostnader i samband med att man har tagit 
över kommunens hemtjänstbrukare på landsbygden utanför tätorten Nynäshamn. För att skapa 
ekonomiska möjligheter för en fortsatt verksamhet för lov-företagen som tagit över den kommunala 
hemtjänsten LAND föreslår vi följande. 

Ärendet innehåller följande yrkanden: 

Vi yrkar nu att socialnämnden beslutar att lov-företagen erhåller ett extra bidrag baserat på antalet 
besök hos nya brukare på landsbygden och vilken zon som är aktuell. Bidraget skall täcka utökade 
kostnader för besök av nya brukare med resor och tid som ej är debiterbar på annat sätt på grund av 
beräkningsmodellen och stora avstånden till de olika brukarna, bidraget skall gälla retroaktivt från att 
det nya avtala började gälla från 1 februari och resten av året 2024. 

Det väckta ärendet biläggs protokollet som Bilaga A.  

Yrkande  
Christina Sönnergren (M) yrkar att ärendets skickas till förvaltningen för beredning. 

Beslutsunderlag 
Bilaga – Väckt ärende angående att LOV-företagen mötts av oförutsedda utmaningar och kostnader 
i samband med att man tagit över kommunens hemtjänstbrukare på landsbygden utanför tätorten. 

Skickas till 
Akten 
 

 

  



  
 

Socialnämnden 
Väckande av ärende 
Datum: 2024-02-28 
 
Ärende 
Socialdemokraterna har uppmärksammat att lov-företagen har möts av 
oförutsedda utmaningar och kostnader i samband med att man har tagit över 
kommunens hemtjänstbrukare på landsbygden utanför tätorten Nynäshamn.  
För att skapa ekonomiska möjligheter för en fortsatt verksamhet för lov-företagen 
som tagit över den kommunala hemtjänsten LAND föreslår vi följande. 
 
Yrkande 
Vi yrkar nu att socialnämnden beslutar att lov-företagen erhåller ett extra bidrag 
baserat på antalet besök hos nya brukare på landsbygden och vilken zon som är 
aktuell. Bidraget skall täcka utökade kostnader för besök av nya brukare med 
resor och tid som ej är debiterbar på annat sätt på grund av beräkningsmodellen 
och stora avstånden till de olika brukarna, bidraget skall gälla retroaktivt från att 
det nya avtala började gälla från 1 februari och resten av året 2024. 
 
Förslag på ekonomisk ersättning 
Vid samtal med LOV-företag skulle ett uppstartsstöd som bygger på kommunens 
egna beräkningar och zon-indelningar föreslås. 
 
För att upprätthålla kommunens utvecklade system med zonindelning föreslås ett 
schablonbaserat belopp ersätts vid varje besök. Detta belopp ska inte loggas utan 
läggas till manuellt vid fakturering från LOV-företaget. Zonerna har varierande 
prissättning beroende på avstånd från Stadshusplatsen, men eftersom 
besökstiden är baserad på hjälpbehovet kan ett besök ibland innebära fem 
minuters betald tid. Ett exempel på detta är om hjälpen bara gäller att sätta på 
stödstrumpor. 
 
Genom att ersätta ett schablonbaserat belopp vid varje besök, oavsett besökets 
längd kompenseras delvis för inkomstförlusten som de långa körsträckorna 
medför. Varje brukares beställning innehåller zonkoder och antalet dagliga besök, 
vilket bör underlätta för att säkerställa att korrekt summa ersätts. 
 
Zonernas avstånd mäts i tid (ungefär) för enkel resa från Stadshusplatsen, enligt 
avtalet. Tiden omvandlas till en del av en timme. Schablonbeloppet för tiden kan 
jämföras med inkomstförlusten, det vill säga den tid som hade använts till besök 
och loggats om det hade skett i zon 1. På detta sätt blir värdet jämförbart oavsett 
var geografiskt insatserna utförs. 
 
Zon 1 - 0,00 % 467 kr/tim 
Zon 2 - 0,25 % 477 kr/tim 
Zon 3 - 0,60  % 491 kr/tim 
Zon 4 - 0,80  % 467 kr/tim 
 

Bilaga A



  Sidan 2 av 2 

Som exempel blir det 0,25% x zontaxa per besök dvs 0,25% x 477kr = 119kr. Det 
täcker lite av personal och fordonskostnad och ger lov-företagen en möjlighet att 
bemanna hemtjänstens ytterligheter. 
 

 

 
 
 
 
Övrigt 
Förvaltningen skall lämna en utvärdering av det nya avtalet på Land före årsskiftet 
2025 till nämnden. Utvärderingen skall omfatta hur det nya avtalet har påverkat 
brukare såväl som lovföretagen och deras medarbetare. 
 
 
 
 
Socialdemokraterna 
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Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 28/24 SON/2024/0021/002 

Väckt ärende angående möbler Balder 
Socialnämndens beslut 
Socialnämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att bereda Roland Juneruds (S) väckta 
ärende.   

Ärendet 
Socialdemokraterna har uppmärksammat att man nu bildat en förening som heter Balders Vänner. 
De ämnar att bedriva fortsatt verksamhet i Balders samlingslokaler. Förhandlingar med Neobo är nu 
i gång för att få fortsätta sin verksamhet i en förening med namn Balders Vänner. Lokalen på Balder 
är ämnad för den typ av verksamhet som bedrivs där i dag enligt detaljplanen. I det äldrepolitiska 
programmet som fortfarande gäller så var syftet med lokalerna att kommunen skulle skapa ett 
trygghetsboende på Balder med verksamheter för äldre. 2015–16 köpte dåvarande 
aktivitetskoordinator Christer Dahl de möbler som står där i dag. Möblerna var avsedda och ämnade 
för att kunna bedriva verksamhet för de äldre som önskade att delta på olika arrangemang som var 
arrangerat som kommunen drev. Verksamheten som är där i dag är mycket uppskattat och 
välbesökt. 

Balders Vänner ämnar att fortsatt bedriva en verksamhet i lokalerna som gynnar våra äldre i hela 
kommunen. Man har bildat Balders Vänner som en opolitisk och obunden förening som kommer att 
bedriva verksamhet i huvudsak för våra äldre i kommunen. Balders vänner kommer att ansöka om 
bidrag till sin verksamhet för att kunna bedriva sin förenings verksamhet och naturligtvis inköp av 
möbler om dessa försvinner. 

Medveten om att livsvillkoren och levnadsvanorna påverkar vår hälsa och att ett investerande i 
hälsosamt åldrande är avgörande för att främja och bevara hälsan samt minska risken för att 
människor får en sämre hälsa. När fler äldre får försämrad hälsa på grund av brist på social samvaro 
kommer det att kosta kommunen betydligt mer än vad bord och stolar kostar. 

Den pågående verksamheten i lokalen på Balder har varit en kärnpunkt för främjande av hälsosamt 
åldrande genom att erbjuda social gemenskap, meningsfullhet och fysisk aktivitet till våra äldre 
medborgare. Det är vår plikt som representanter för kommunen att agera i linje med hälsofrämjande 
principer. 

För att säkerställa att äldre fortsättningsvis får tillgång till en plats som främjar deras hälsa och 
välbefinnande samt möjlighet att fortsätta sin meningsfulla verksamhet, har initiativet tagits till att 
bilda föreningen Balders Vänner. 

I samtal med fastighetsägaren har det framkommit att möblerna kan få vara kvar, och föreningen 
diskuterar nu att hyra lokalerna för att fortsätta sin verksamhet. Detta är ett lovande steg framåt, 
men det är också av avgörande betydelse att föreningen får tillgång till de bord och stolar som idag 
finns i lokalen Balder för att kunna bedriva sin verksamhet fortsättningsvis på ett effektivt sätt. 

Ärendet innehåller följande yrkande: 

Vi yrkar nu att socialnämnden beslutar att verka för att bord och stolar fortsättningsvis kan användas 
av Föreningen Balders Vänner som idag finns i lokalen Balder. Detta beslut kommer att säkerställa 
att de äldre får fortsätta sin viktiga verksamhet och därigenom främja hälsosamt åldrande och 
välbefinnande i vår kommun. 

Det väckta ärendet biläggs protokollet som Bilaga B.  

Yrkande  
Christina Sönnergren (M) yrkar på att ge förvaltningen i uppdrag att bereda Roland Juneruds (S) 
väckta ärende.   
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Beslutsunderlag 
Bilaga – Väckt ärende angående möbler Balder. 
 

Skickas till 
Akten 
 

 

 

  



  
 

Socialnämnden 
Väckande av ärende 
Datum: 2024-02-28 
 
Ärende 
Möbler på Balder. 
 
Förklaring 
Socialdemokraterna har uppmärksammat att man nu bildat en förening som heter 
Balders Vänner. De ämnar att bedriva fortsatt verksamhet i Balders 
samlingslokaler. Förhandlingar med Neobo är nu i gång för att få fortsätta sin 
verksamhet i en förening med namn Balders Vänner. Lokalen på Balder är ämnad 
för den typ av verksamhet som bedrivs där i dag enligt detaljplanen. I det 
äldrepolitiska programmet som fortfarande gäller så var syftet med lokalerna att 
kommunen skulle skapa ett tryghetsboende på Balder med verksamheter för 
äldre. 2015–16 köpte dåvarande aktivitetskoordinator Christer Dahl de möbler som 
står där i dag. Möblerna var avsedda och ämnade för att kunna bedriva 
verksamhet för de äldre som önskade att delta på olika arrangemang som var 
arrangerat som kommunen drev. Verksamheten som är där i dag är mycket 
uppskattat och välbesökt. 
 
Balders Vänner ämnar att fortsatt bedriva en verksamhet i lokalerna som gynnar 
våra äldre i hela kommunen. Man har bildat Balders Vänner som en opolitisk och 
obunden förening som kommer att bedriva verksamhet i huvudsak för våra äldre i 
kommunen. Balders vänner kommer att ansöka om bidrag till sin verksamhet för 
att kunna bedriva sin förenings verksamhet och naturligtvis inköp av möbler om 
dessa försvinner. 
 
Medveten om att livsvillkoren och levnadsvanorna påverkar vår hälsa och att ett 
investerande i hälsosamt åldrande är avgörande för att främja och bevara hälsan 
samt minska risken för att människor får en sämre hälsa. När fler äldre får 
försämrad hälsa på grund av brist på social samvaro kommer det att kosta 
kommunen betydligt mer än vad bord och stolar kostar. 
 
Den pågående verksamheten i lokalen på Balder har varit en kärnpunkt för 
främjande av hälsosamt åldrande genom att erbjuda social gemenskap, 
meningsfullhet och fysisk aktivitet till våra äldre medborgare. Det är vår plikt som 
representanter för kommunen att agera i linje med hälsofrämjande principer. 
  
För att säkerställa att äldre fortsättningsvis får tillgång till en plats som främjar 
deras hälsa och välbefinnande samt möjlighet att fortsätta sin meningsfulla 
verksamhet, har initiativet tagits till att bilda föreningen Balders Vänner. 
I samtal med fastighetsägaren har det framkommit att möblerna kan få vara kvar, 
och föreningen diskuterar nu att hyra lokalerna för att fortsätta sin verksamhet. 
Detta är ett lovande steg framåt, men det är också av avgörande betydelse att 

Bilaga B



  Sidan 2 av 2 

föreningen får tillgång till de bord och stolar som idag finns i lokalen Balder för att 
kunna bedriva sin verksamhet fortsättningsvis på ett effektivt sätt. 
 
 
Yrkande 
Vi yrkar nu att socialnämnden beslutar att verka för att bord och stolar 
fortsättningsvis kan användas av Föreningen Balders Vänner som idag finns i 
lokalen Balder. Detta beslut kommer att säkerställa att de äldre får fortsätta sin 
viktiga verksamhet och därigenom främja hälsosamt åldrande och 
välbefinnande i vår kommun. 
 
Socialdemokraterna 
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Socialnämnden 
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§ 29/24 SON/2024/0021/002 

Väckt ärende LOV hemtjänst  
Socialnämndens beslut 
Socialnämnden beslutar att yrka bifall till Stefan Andersson (SD) väckta ärende och ger förvaltningen 
i uppdrag att bereda ärendet.    

Ärendet 
Vi står upp för omorganisationen vi fattat beslut om, inom ramen för denna, anser vi åtgärder 
behövs för att lösa uppkomma problem inom avtalet som företagarna lyfter till politiken. 
Oavsett vilket företag har kommunen lång historik med små företag som bidrar till kommunens 
tillväxt  
Företagsklimatet kan stärkas genom att lyssna in förändra anpassa föra dialog försöka nå 
samsyn kring ett problem. 
En omorganisation tar tid men vi måste också se dem problem som kommer upp på bordet 
samt hitta lösningar förändringar som möjliggör förbättringar. 
 
Det fakta som lyfts är att ersättningarna inte täcker upp kostnaderna för brukare med 
omfattande insatser som bor längst ut på landsbygden samt anser vi inom SD det finns delar av 
den detaljerade tidsuppföljningen som behöver bli flexiblare, mindre detaljstyrd och där mera 
flexibilitet byggs in både för personalen och brukaren för att skapa ett effektivt flexibelt 
arbetsutrymme men som också bygger upp tillit/ förtroende mellan företagen och kommunen.  
 
SD är beredda att lyssna på alla partier i socialnämnden om vi delar en sakpolitisk grundsyn på 
problembilden, när brukarna skattebetalarna riskerar hamna i kläm för att något inte riskera 
fungera.  
Sverigedemokraterna ställer sig bakom problembilden och att det krävs ett tydligt uppdrag till 
förvaltningen med att kalla företagen till ett möte för att diskutera problematiken inom avtalen 
och uppföljningen för att finna lösningar som håller över tid och där fokus ligger på utveckling, 
förändring, tillit och förtroende. 
 
Sverigedemokraterna yrkar i ett sammanhållande yrkande enligt nedan i 4 attsatser: 
Att socialdemokraternas väckta ärende tas med som alternativt lösning att bereda. Vi menar i 
sak att lösningarna kring ersättningarna och förändringarna i avtalet kan se olika ut men ska 
beredas utifrån samråd/dialog med företagen. Och med stor öppenhet och transparens för 
lösningar som ger godtagbara ekonomiska förutsättningar att utföra hemtjänst. 
Att när det gäller förändring och utvecklingsarbete för att göra arbetsorganisationen bättre, ska 
ett uppdrag ges till förvaltningen genom att en tydligare dialog påbörjas som möjliggör 
överföring av kunskaper erfarenheter som möjliggör nya arbetssätt med ett lärande och utbyte 
mellan kommunala och privata utförare.  
Att förvaltningen ges i uppdrag att se över möjligheterna med företagen att finna lösningar 
inom tidsuppföljning/styrning och redovisning som förenklar lösningar i samarbete med 
företagen som ökar flexibiliteten ute hos brukaren.  
Att återkoppling sker till socialnämnden enligt ovan skyndsamt och att det skyndsamt öppnas 
upp en dialog med företagen/utförarna. 
 



 

PROTOKOLL Sida 17(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Det väckta ärendet biläggs protokollet som Bilaga C.  

Yrkande  
Christina Sönnergren (M) yrkar bifall till Stefan Andersson (SD) väckta ärende och ger förvaltningen i 
uppdrag att bereda ärendet.    

Beslutsunderlag 
Bilaga – Väckt ärende Utförare LOV hemtjänst. 
 

Skickas till 
Akten 
 

 

   



 

  
 

Bilaga C

Sverigedemokraternas yrkanden    SON 24-02-28 
 
 Utförare LOV Hemtjänsten  
 
Vi står upp för omorganisationen vi fattat beslut om, inom ramen för denna, anser vi åtgärder 
behövs för att lösa uppkomma problem inom avtalet som företagarna lyfter till politiken. Oavsett 
vilket företag har kommunen lång historik med små företag som bidrar till kommunens tillväxt  
Företagsklimatet kan stärkas genom att lyssna in förändra anpassa föra dialog försöka nå samsyn 
kring ett problem. 
En omorganisation tar tid men vi måste också se dem problem som kommer upp på bordet samt 
hitta lösningar förändringar som möjliggör förbättringar. 
 
Det fakta som lyfts är att ersättningarna inte täcker upp kostnaderna för brukare med omfattande 
insatser som bor längst ut på landsbygden samt anser vi inom SD det finns delar av den 
detaljerade tidsuppföljningen som behöver bli flexiblare, mindre detaljstyrd och där mera 
flexibilitet byggs in både för personalen och brukaren för att skapa ett effektivt flexibelt 
arbetsutrymme men som också bygger upp tillit/ förtroende mellan företagen och kommunen.  
 
SD är beredda att lyssna på alla partier i socialnämnden om vi delar en sakpolitisk grundsyn på 
problembilden, när brukarna skattebetalarna riskerar hamna i kläm för att något inte riskera 
fungera.  
Sverigedemokraterna ställer sig bakom problembilden och att det krävs ett tydligt uppdrag till 
förvaltningen med att kalla företagen till ett möte för att diskutera problematiken inom avtalen 
och uppföljningen för att finna lösningar som håller över tid och där fokus ligger på utveckling, 
förändring, tillit och förtroende. 
 
Sverigedemokraterna yrkar i ett sammanhållande yrkande enligt nedan i 4 attsatser: 
Att socialdemokraternas väckta ärende tas med som alternativt lösning att bereda. Vi menar i sak 
att lösningarna kring ersättningarna och förändringarna i avtalet kan se olika ut men ska beredas 
utifrån samråd/dialog med företagen. Och med stor öppenhet och transparens för lösningar som 
ger godtagbara ekonomiska förutsättningar att utföra hemtjänst. 
Att när det gäller förändring och utvecklingsarbete för att göra arbetsorganisationen bättre, ska 
ett uppdrag ges till förvaltningen genom att en tydligare dialog påbörjas som möjliggör 
överföring av kunskaper erfarenheter som möjliggör nya arbetssätt med ett lärande och utbyte 
mellan kommunala och privata utförare.  
Att förvaltningen ges i uppdrag att se över möjligheterna med företagen att finna lösningar inom 
tidsuppföljning/styrning och redovisning som förenklar lösningar i samarbete med företagen som 
ökar flexibiliteten ute hos brukaren.  
Att återkoppling sker till socialnämnden enligt ovan skyndsamt och att det skyndsamt öppnas 
upp en dialog med företagen/utförarna. 
 

För Sverigedemokraterna 

Stefan Andersson, gruppledare SON 
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§ 30/24         SON/2024/0165/000 

Förvaltningen informerar 
 

1. Annette Ritari, avdelningschef, informerar och ger en lägesbeskrivning i pågående arbete av 
sociala insatsgrupper (SIG) och det förebyggandet arbetet SSPF. Nämnden kommer få 
löpande information hur arbetet löper på.  
 

2. Annette Ritari, avdelningschef, informerar om beslut i arbetsutskottet den 14 februari - 
utökad kostnad gällande ombyggnation A4. 
 

3. Anna-Carin Berglind, tf avdelningschef svarar på inkomna frågor från Roland Junerud (S) 
om hemtjänsten. Anna-Carin Berglind informerar också från det senaste utförarmötet att 
inga synpunkter avseende det nya LOV-avtalet har inkommit till förvaltningen från vare sig 
de privata utförarna eller egen regi. Extra möte med de privata är bokat till den 29 februari, 
syftet är att säkerställa dialogen med de privata utförarna om förutsättningarna för 
verksamheten. Vid det senaste mötet med utförarna den 14 februari var upplevelsen att det 
var för tidigt att ha egentliga synpunkter på hur de nya zonerna påverkar ersättningen, det 
första utfallet som kan analyseras är klart i mitten av mars. Däremot har problem som 
kopplas till tidsregistreringen rapporterats, vilket förvaltningen arbetar med att hantera. 
Presentationen med svar och frågor kommer att skickas ut separat med protokollet. 
 

4. Annette Ritari, avdelningschef informerar att vid uppstart av de två projekten 
boendestöd/bostad först framkom att målgrupperna är väldigt lika. Styrgruppen har haft ett 
gemensamt möte med projektgruppen och den samlade bedömningen är att driva ett 
projekt. Ett nytt projektdirektiv kommer att tas fram.  

 
5. Anna-Carin Berglind, tf avdelningschef ger information om det ansträngda bemanningsläget 

på Myndigheten för äldre och funktionshinder. I dagsläget finns vakanser, 
sjukskrivningar/föräldraledighet. Rekrytering pågår. 

 
6. Mikael Landberg, förvaltningschef informerar om nystart av Nynäshamns modellen barn och 

unga som kommer att ske i samarbete med barn och utbildningsförvaltningen.   
 

7. Mikael Landberg, förvaltningschef, informerar om rekryteringsläget på socialförvaltningen. 
 

8. Gabriella Rodling, avdelningschef, informerar om (KPV), Kommunal primärvård, om åtgärder 
efter Inspektionen vård och omsorgs (IVO) granskning samt kort om nuläge och framtid.  
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§ 31/24         SON/2024/0165/000 

Övriga frågor 
Christina Sönnergren (M) har en övrig fråga om utbildning. Information om erbjudande om kurser 
och konferenser kommer inte längre skickas ut via e-post utan vid behov av att delta på kurser och 
konferenser ska det alltid godkännas av ordförande innan anmälan.  

  



 

PROTOKOLL Sida 20(21) 
Socialnämnden 
Sammanträdesdatum  
2024-02-28  

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 32/24         SON/2024/0165/000 

 

Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde är tisdagen den 26 mars klockan 9.00.  
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Socialnämnden 
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§ 33/24         SON/2024/0165/000 

 

Sekretessärende – Umgängesbegränsning  
 

Sekretess enligt 26 kap 1 § Offentlighets- och Sekretesslagen. 

Handlingarna förvaras på socialförvaltningen, ett utlämnande föregås av en prövning.  
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